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شماره

صفحه

روزنامه

الگوی  تدوین  راهبردی و  ایسنا، چهارمین جلسه کارگروه  به گزارش 
فضای  در  نوجوانان  و  از کودکان  مقررات عمومی صیانت  و  عملیاتی 
از  صیانت  سند   1_4 ماده  الف  بند  سازی  اجرایی  راستای  در  مجازی، 
کودکان و نوجوانان در فضای مجازی که در جلسه شورای عالی فضای 
فناوری  و  ارتباطات  وزیر  میزبانی  به  بود،  شده  مصوب  مجازی کشور 

اطلاعات برگزار شد.
محتوا  سنی  رده بندی  نظام نامه  ارائه  و  کودک  اینترنت  طرح  معرفی 
از  سیما  و  صدا  سازمان  توسط  تلوبیون  گزارش  همچنین  خدمات  و 
زارع پور  عیسی  این  از  بود.پیش  نشست  این  در  بررسی  مورد  موارد 

اینترنت کودک  از رونمایی طرح  اطلاعات  فناوری  و  ارتباطات  وزیر 
اینترنت  عنوان  با  که  سایتی  به  ورود  بود.با  داده  خبر  جاری  هفته  در 
کودک معرفی شده، خطاب به پدران و مادران گفته شده که با استفاده 
از چند روش می توانند دسترسی فرزندان خود را به سایت های مختلف 
اینترنت مدیریت کنند. همچنین در بخشی از سایت به رده بندی یا لیست 
عنوان  چهار  بخش  این  به  ورود  با  که  شده  اشاره  اینترنتی  سایت های 
سایت با رنگ بندی سبز، سفید، زرد و نارنجی مشاهده می شود که هر 
کدام لیستی از سایت های که برای دسترسی کودکان و نوجوانان مناسب 

هستند را دربردارند.

سخنگوی دولت در واکنش به مسئله 
به  شیرازی  مکارم  قاسم  دستگیری 
فساد  با  مبارزه  عزم جدی دولت در 
بدون توجه به هیچ خط قرمزی اشاره 
بازرسی  دفتر  همکاری  از  و  کرد 
اطلاعات  و وزارت  رئیس جمهوری 
با نهادهای نظارتی خارج از دولت در 
اجرایی  بدنه  در  فساد  با  مبارزه  امر 

کشور خبر داد.
بهادری  علی  ایسنا،  گزارش  به 
هفته  این  خبری  نشست  در  جهرمی 
درباره  پرسشی  به  پاسخ  در  خود 
قاسم  پرونده  درباره  دولت  موضع 
مکارم شیرازی، تصریح کرد: رئیس 
جمهوری پیش از این اعلام کرد که 
دولت خط قرمزی برای مقابله با فساد 
ندارد و یکی از برنامه های دولت این 
به  را  خود  اولویت  که  است  بوده 

پیشگیری از فساد اختصاص دهد.
وی افزود: ما تاکید داریم که مسیر 
مبارزه با فساد را به خود قوه مجریه 
بیاوریم تا نتیجه مطلوب حاصل شود. 
خود  از  را  فساد  بروز  جلوی  یعنی 

دولت آغاز کنیم.
آقای  داد:  ادامه  جهرمی  بهادری 
رئیس جمهوری هم تاکید کردند که 
این  در  اقدامات  از  بسیاری  تاکنون 
زمینه انجام شده است، اما اعلام نشده 
است. این اقدامات هم از سوی خود 

نهادهای درون دولت بوده است یعنی 
و  رئیس جمهوری  بازرسی  دفتر  هم 
با  البته  که  اطلاعات  وزارت  هم 
و  دولت  از  خارج  نظارتی  نهادهای 

دولت هم همکاری دارند.
وی تاکید کرد: دولت همانطور که 
تصریح کرده است اغماضی در زمینه 
مبارزه با فساد ندارد و آمادگی کامل 
برای رسیدگی به ابعاد کامل آن در 

دولت وجود دارد.
یادآور  همچنین  جهرمی  بهادری 
نهادهای  می دانید  که  همانطور  شد: 
نظارتی، نهادهای قضایی نیستند و در 
نتیجه برای انجام وظایف خود با ارائه 
اغماض  بدون  موثق،  گزارش های 
ورود می کند و وظیفه خود را انجام 
می دهند و کار به دست قوه قضاییه 

سپرده می شود. 
زمینه ساز  روند  این  که  معتقدیم  ما 
خدمت  ریل  به  دولت  بازگشت 

صادقانه خواهد بود.
تشکیل کمیته ای برای حمایت  مؤثر 

از گوشی های ساخت داخل
بهادری جهرمی افزود: کمیته ای برای 
توزیع این منابع و برای حمایت مؤثر 
از گوشی های ساخت داخل پیش بینی 
شده است که بین ۷۰ تا ۹۰ درصد به 
گوشی های هوشمند داخلی این منابع 

اختصاص خواهد یافت.

سخنگوی دولت خبر داد؛

تشکیل کمیته ای برای حمایت مؤثر از گوشی های ساخت داخل

فرهنگیان  دانشگاه  رئیس  تفسیر 
از اینکه بیش از نیمی از رتبه های 
به  ورود  متقاضی  کنکور  برتر 
است  این  هستند،  دانشگاه  این 
است،  زیاد  معلمی  به  اشتیاق  که 
از  را  اقبال  میزان  این  می توان  اما 

زاویه ای دیگر هم نگاه کرد.
از  یکی  کنکوری ها،  برای 
تحصیلی،  رشته  انتخاب  ملاک های 
کار  بازار  علاقه،  بحث  بر  علاوه 
سه  تا  دو  است.  شغلی  آینده 
آن  شرایط  به  توجه  با  قبل،  دهه 
رتبه های  عمده  کشور،  روزهای 
در  تحصیل  به  میل  کنکور  برتر 
رشته های مهندسی داشتند به مرور 
صنایع  رشد  شدن  کمرنگ  با  و 
و  کار  بازار  انتظار  با  )متناسب 
کم  کم  دانشگاه ها(  خروجی های 
حقوق  و  پزشکی  مانند  رشته هایی 
بیشتری  طرفداران  و  متقاضیان 
از  را  سبقت  گوی  و  کردند  پیدا 
رشته های مهندسی ربودند. اما قابل 
کتمان نیست که در چند سال اخیر 
به دلیل شرایط شغلی نامناسب برای 
فارغ التحصیلان دانشگاهی، بسیاری 
از فارغ التحصیلان برترین رشته ها و 
تعداد محدودی،  به جز  دانشگاه ها، 
در  یا  شدند،  مهاجرت  به  ناچار  یا 
تحصیل  با  غیرمرتبط  شغل های 
یا  و  شده  کار  به  مشغول  خود 
همچنان در جستجوی شغل مناسب 

هستند؛ همین امر هم باعث جذاب 
آینده  که  شده  رشته هایی  شدن 
داشته  تری  شده  تضمین  شغلی 
به  می توان  نمونه  عنوان  به  باشند؛ 
دانشگاه  یا  نظامی  دانشکده های 
چند  در  که  کرد  اشاره  فرهنگیان 
سال اخیر متقاضیان بیشتری نسبت 

به گذشته پیدا کرده اند.
بودن  کم  که  است  حالی  در  این 
که  اعتراضاتی  و  معلمان  حقوق 
نسبت  اواخر  این  فرهنگیان  جامعه 
باید  قاعدتاً  به حقوق خود داشتند، 
از اشتیاق و میل متقاضیان به معلم 
که  می بینیم  اما  می کرد،  کم  شدن 
جوانان  برای  شغلی  امنیت  بحث 
و  دارد  قرار  بالاتری  اولویت  در 
می خواهند  چیز  هر  از  قبل  آنان 
دغدغه ای بابت شغل و درآمد ولو 

حداقلی نداشته باشند.
در  باید  که  نیست  آمارها  صرفاً 
شرایط  رصد  و  برنامه ریزی ها 
بگیرد؛  قرار  استناد  مورد  کشور 
تحلیل های صحیح از اتفاقات سطح 
می تواند  نیز  مردم،  رفتار  و  جامعه 
و  کشور  شرایط  بهتر  درک  به 
تصمیم سازی برای راهبردها بسیار 
مؤثر باشد. اینجاست که مشاوران، 
می توانند  رسانه ها  و  پژوهشگران 
بیایند و آنها  به کمک دولتمردان 
کمک  تصمیم گیری هایشان  در  را 

کنند.

نقد و تحلیل خبر
گروه نقد و تحلیل خبر روزنامه طلوع

از هر دری کلامی

رئیس دانشگاه فرهنگیان مطرح کرد؛

وحید جعفری زاده

جزئیات همسان سازی حقوق 
بازنشستگان کشوری

رضا مراد صحرایی در گفت وگو با خبرنگار ایلنا در مورد مشکلات معیشتی 
معلمان در سالهای اخیر و تأثیر این مسائل در بی انگیزگی افراد برای ورود 
اینطور  اصلًا  کرد:  بیان  معلمی  شغل  به  پرداختن  و  فرهنگیان  دانشگاه  به 
نیست؛ معلمان بدون هیچ تردیدی شریف ترین قشر جامعه ما هستند و امروز 
اینکه تراز علمی برای جذب دانشجو معلم تعریف کرده ایم و  با وجود  ما 
کف ۶۵۰۰ را در نظر گرفته ایم، باز هم متقاضیان زیادی داریم و بیش از 
1۰۰ هزار نفر برای ۲۵ هزار نفری که جذب خواهند شد، شرایط علمی لازم 
این فشارهایی که  به دانشگاه فرهنگیان هستند.  را دارند و متقاضی ورود 
برای همین موضوع  نیز  به دانشگاه فرهنگیان وجود دارد  روی سن ورود 
ما  دانشگاه  به  برتر  رتبه های  از  نیمی  از  بیش  است.  زیاد  تقاضا  است که 
می آیند و این یعنی اشتیاق به معلمی زیاد است. بنابراین تنگناهای معیشتی 

معلمان را رنجور کرده، اما آنها را از مأموریتشان دور نکرده است. 
مراد صحرایی درخصوص حضور رتبه های تک رقمی در بین پذیرفته شدگان 
و متقاضیان ورود به دانشگاه فرهنگیان توضیح داد: در سالهای قبل بله اینطور 
بود و یک بار رتبه ۹ و ۷۵ کنکور را در دانشگاه فرهنگیان داشتیم، اما آمار 
امسال درخصوص رتبه های برتر متقاضی حضور در دانشگاه فرهنگیان را تا 

زمان اعلام قبولی های نهایی نداریم. 
مراد صحرایی درخصوص اعمال نظر دانشگاه فرهنگیان در آیین نامه جذب 
و به روزرسانی آن بیان کرد: متاسفانه در گذشته نقشی نداشتیم، ولی از دوره 

جدید حتماً فعال تر خواهیم شد. 
او افزود: وظیفه دانشگاه فرهنگیان تأمین کیفیت است و تعهد من به این 
که  کسی  صرفاً  نه  بدهم  جامعه  تحویل  معلم  که  است  این  نظام  و  ملت 
یک لیسانس گرفته است.مراد صحرایی در پاسخ به سوالی ها درباره دوبار 
گزینش در سال برای دانشجویان دانشگاه فرهنگیان و برخی نگرانی ها در 

این باره توضیح داد: ما موظف هستیم معلم تربیت کنیم و وظیفه ما تأمین 
آمده  دانشگاه  این  به  معلمی  برای  که  کسانی  شغل.  تأمین  نه  است  معلم 
فعلًا  متاسفانه  می شوند.  هم  خوشحال  بلکه  نمی شوند،  نگران  تنها  نه  باشند 
نظام پذیرش ما مبتنی بر انگیزه بیرونی است یعنی شغل و حقوق و سربازی.
رئیس دانشگاه فرهنگیان تصریح کرد: طرح گزینش مستمر این است که 
انگیزه بیرونی را به انگیزه درونی تبدیل کند و فرد را به تمام معنا؛ ذهنی و 
روحی برای معلمی آماده کند. گاهی مواجه هستیم با افرادی که با انگیزه 
برخی  و  نگریسته  شغل  دید  به  معلمی  به  و   آمده اند  دانشگاه  به  بیرونی 
رفتارهای معلمی را رعایت نمی کنند که البته تعداد این افراد کم است، اما 

یک نفر از این افراد هم در نظام تعلیم و تربیت زیاد است. 
او در مورد مواردی که در گزینش بیشتر اهمیت دارد نیز اظهار کرد: بحث 
مورد نظر ما این است که باید گزینش اولیه را خیلی دقیق تر کنیم؛ امروز 
گزینش اولیه ما شرایط مطلوبی ندارد. با 1۰ روز فرصت می خواهیم بیش از 
۵۰ هزار نفر را گزینش کنیم که خیلی با دقت انجام نمی شود. عمده ترین 

موضوع مورد نظر ما همین بحث است.

رئیس دانشگاه فرهنگیان مطرح کرد؛

تحلیل این خبر را در ستون سمت راست بخوانید

جان باختن ۳ هم استانی مبتلا به کرونا 
در فارس

عضو هیئت نمایندگان اتاق بازرگانی تهران می گوید با تغییر سیاست های 
بیماران  نیازهای  تأمین  و  روان تر  کشور  به  دارو  واردات  فرآیند  ارزی، 

تسهیل خواهد شد.
ناصر ریاحی در گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد: از سال 14۰۰ که نرخ ارز 
ترجیحی نسبت به ارز نیمایی و ارز بازار آزاد فاصله بسیاری گرفت، علاوه 
بر افزایش قاچاق دارو، ارز ترجیحی نیز به موقع تخصیص پیدا نکرد. از این 
گذشته، نظارت بسیاری روی هزینه کرد این ارز اعمال می شد. ضمن آنکه، 
الزام واردات کالا ظرف مدت معین مشکلاتی را پدید می آورد. چالش دیگر 
آن بود که گاهی ارز به موقع تخصیص داده نمی شد و کالا با تأخیر وارد 
کشور می شد.عضو هیئت رئیسه اتاق بازرگانی تهران با بیان اینکه تداوم این 
وضعیت ممکن نبود، ادامه داد: دولت در سال جاری، در گام نخست نرخ ارز 
مواد اولیه تولید داخلی را تغییر داد. سازمان غذا و دارو نیز هم زمان از طرح 
دارویار که جوانب آن را مورد مطالعه قرار داده بود، رونمایی کرد و این 
طرح بدون هیچ عوارضی اجرایی شد. به موجب این طرح، سازمان برنامه و 
بودجه مبالغی را به بیمه ها تخصیص داد تا پرداختی از جیب بیمار بدون تغییر 
البته نظر اتحادیه واردکنندگان دارو این بود که  باقی بماند.ریاحی گفت: 
داروهای وارداتی باید در اولویت اجرای طرح دارویار قرار می گرفت؛ چرا 
که عمده قاچاق معطوف به این داروها بود؛ اما از حدود یک ماه قبل چند 
قلم از داروهای وارداتی مشمول طرح دارویار قرار گرفت و سازمان غذا و 
دارو اعلام کرد که واردکنندگان این داروها از تاریخ مقرر داروهای خود را 
با ارز نیمایی وارد کرده و پس از اتمام موجودی های قبلی نسبت به دریافت 

قیمت های جدید بر اساس ارز نیمایی اقدام کنند. اخیراً نیز اعلام شده است 
که از تاریخ ۲4 مردادماه واردکنندگان چنانچه ارز ترجیحی دریافت کرده 
و دارو وارد و ترخیص شده باید این داروها را به قیمت های گذشته عرضه 
باید  ارزی دریافت نکرده  تاریخ چنانچه واردکننده،  این  از  اما پس  کنند. 
ارز نیمایی دریافت کند و در صورت واردات دارو، این دارو را وارد بازار 

نمی کند تا موجودی های قبلی به اتمام برسد.
او با بیان اینکه تغییر سیاست ارزی داروهای وارداتی، تغییری در پرداختی 
مابه التفاوت  بودجه  و  برنامه  سازمان  افزود:  نمی کند،  ایجاد  مردم  از جیب 
ارز ترجیحی و ارز نیمایی را به بیمه ها می پردازد. مسئله این است که ارز 
4۲۰۰ تومانی گاهی در اختیار واردکنندگان قرار می گرفت و گاهی این ارز 
موجود نبود. ضمن آنکه به تعبیر واردکنندگان این ارز نامرغوب بود و باید 
چندبار جابه جا می شد. اما با تغییر سیاست ارزی داروهای وارداتی، واردات 
دارو روان تر می شود.ریاحی با اشاره به نگرانی برخی واردکنندگان در مورد 
برای واردات دارو، گفت:  نیاز  نقدینگی مورد  بر  ارزی  تغییر سیاست  اثر 
در گذشته به دلیل نگرانی از در دسترس نبودن ارز ترجیحی، واردکنندگان 
بالایی مواد  به یکباره مقادیر  تولید  امنیت  برای حفظ حاشیه  بودند  مجبور 
اولیه وارد کنند. اما اکنون به دلیل در دسترس بودن ارز نیمایی می توانند نیاز 
خود را به مرور وارد کشور کنند. ضمن آنکه واردکنندگان پیش از تعیین 
ارز ترجیحی، به صورت اعتباری کالا وارد کشور می کردند که اکنون نیز 
بنابراین تغییر سیاست ارزی داروهای  اقدام کنند.  می توانند به همان روال 
وارداتی نه تنها کمبود دارو را به حداقل می رساند که دوره گردش پول را 

برای واردکنندگان کاهش می دهد.
او با بیان اینکه دولت در اجرای این طرح شجاعت به خرج داده است، افزود: 
با  است  بعید  بپردازد،  را  بیمه ای  مطالبات شرکت های  موقع  به  اگر دولت 
مشکلی در تأمین نقدینگی مواجه شویم. چنانکه این اواخر پرداخت مطالبات 
بیمه گران تا یک سال به درازا می کشید. بنابراین اگر دولت طبق قراری که 
با شرکت های بیمه دارد، ظرف دو الی سه ماه، مطالبات بیمه ها را بپردازد، 

مشکلی از نظر تأمین نقدینگی این طرح ایجاد نخواهد شد.

عضو اتاق بازرگانی تهران:

گشایش  آیین  در  کشاورز  مهدی  ایرنا،  از  نقل  به  تابناک  گزارش  به 
این که تلاش  بیان  با  داشت:  اظهار  ایران جزیره کیش  فرهنگ  نمایشگاه 
در جهت حذف واژه »فصل خلوت« از ادبیات گردشگری کیش با استفاده 
توسعه  گفت:  هستیم،  گردشگری  تبلیغات  و  بازاریابی  نوین  ابزارهای  از 
سرمایه گذاری  در  تسهیل  طریق  از  گردشگری  و  تفریحی  زیرساخت های 
ایجاد  با  هستیم  درصدد  افزود:  می شود.وی  محقق  خصوصی  بخش  فعالان 
و  فارس  خلیج  حوزه  اکو،  عضو  جمله  از  مختلف  کشورهای  با  تعاملاتی 
بین  پروازی  خط  راه اندازی  روابط،  توسعه  راستای  در  آسیایی  کشورهای 
با مقاصد  پیمان خواهر  اجرای  امضا و  این کشورها،  پایتخت های  کیش و 
ایجاد  طریق  از  علمی  گردشگری  تقویت  شود.کشاورز  انجام  گردشگری 
نمایندگی دانشگاه های معتبر ملی و بین المللی و تبدیل جزیره کیش به قطب 
علمی، پژوهشی و تحقیقاتی در منطقه را از ظرفیت های بارز این منطقه اعلام 
و اضافه کرد: توسعه برند جزیره کیش و عنوان یک مقصد برتر گردشگری 
برمبنای مفهوم گردشگری حلال در بین کشورهای هدف به ویژه کشورهای 

مسلمان از اولویت های سازمان است.

وی ایجاد و معرفی فرصت های سرمایه گذاری به ویژه در حوزه های تجاری 
و گردشگری با هدف به روزرسانی تأسیسات، خدمات و مراکز گردشگری 
جزیره کیش، توسعه جزایر اقماری به ویژه جزیره هندورابی و ایجاد ژانر 
حداکثری  جذب  جهت  در  تلاش  و  گردی(  )طبیعت  طبیعت  گردشگری 
مخاطبان این حوزه را از دیگر برنامه ها و اقدامات پیش رو به منظور ایجاد 

یک هاب بین المللی گردشگری در جزیره زیبای کیش اعلام کرد.
زیبایی های طبیعی و  از  مندی  بهره  با  مهدی کشاورز گفت: جزیره کیش 
برتر گردشگری و  به عنوان یک مقصد  تفریحی  جاذبه های گردشگری و 
پایلوت برگزاری رویدادها و نمایشگاه های فاخر ملی و بین المللی، جایگاه 
خود را تثبیت کرده است.کشاورز با بیان این که تلاش فعالان اقتصادی و 
گردشگری و دلسوزان بخش خصوصی و همت مدیران سازمان ها و نهادهای 
دولت، هم افزایی مثال زدنی در این زمینه، کیش زیبا را در کانون توجهات 
و  شده  تدوین  جامع  طرح  مبنای  بر  داشت:  اظهار  است،  داده  قرار  منطقه 
تعامل با بازارهای هدف ملی و بین المللی این خاک پاره مرجانی به یکی از 

قطب های گردشگری و اقتصادی منطقه تبدیل می شود.

مدیرکل امور مالیاتی فارس گفت: تسریع در امور مربوط به استرداد مالیات 
ماه  پنج  در  و  است  ارباب رجوع  تکریم  نشان دهنده  شاخص های  از  یکی 
نخست امسال، بیش از سه هزار و 440 میلیارد ریال مالیات به مؤدیان و 

فعالان اقتصادی استرداد شده است.
مدیرکل امور مالیاتی فارس گفت: تسریع در امور مربوط به استرداد مالیات 
ماه  پنج  در  و  است  ارباب رجوع  تکریم  نشان دهنده  شاخص های  از  یکی 
نخست امسال، بیش از سه هزار و 440 میلیارد ریال مالیات به مؤدیان و 

فعالان اقتصادی استرداد شده است.
به گزارش روزنامه طلوع به نقل از روابط عمومی اداره کل امور مالیاتی 
فارس، حمیدرضا محمدابراهیمی گفت: یکی از گلایه های فعالان اقتصادی، 
دیرکرد در استرداد مالیات بر ارزش افزوده بود که با رویکرد جدید نظام 
مالیاتی و پس از اصلاحاتی که در قانون مالیات بر ارزش افزوده صورت 

گرفت، استرداد مالیات بر ارزش افزوده به شدت سرعت گرفت.
از  یکی  مالیات  استرداد  به  مربوط  امور  در  تسریع  اینکه  به  اشاره  با  وی 

شاخص های نشان دهنده تکریم ارباب رجوع است خاطرنشان کرد: در سال 
اقتصادی  فعالان  به  مالیات  ریال  میلیارد  1400 حدود هشت هزار و 107 
استرداد شده بود که این رقم در پنج ماهه نخست سال جاری به 3 هزار و 
مالیاتی فارس تصریح کرد:  امور  میلیارد ریال رسیده است.مدیرکل   440
اینکه استرداد باید در زمان بندی خودش  و با  با تاکید بر  این اداره کل 
اهمیت  به  عنایت  با  و  شود  انجام  پرونده ها  رسیدگی  اطاله  از  جلوگیری 
موضوع استرداد مالیات صادرکنندگان، در پنج ماه نخست امسال بیش از  

دو هزار و 826 میلیارد ریال به صادرکنندگان  مسترد نموده است.
محمدابراهیمی تاکید کرد: تلاش این اداره کل بررسی و رفع موانع تولید و 
حل مسائل مالیاتی کلیه فعالان اقتصادی بر مبنای تعامل و همکاری است و 
سعی ما بر این است که استرداد مالیات به صادرکنندگان در حداقل زمان 
استرداد  انجام  انجام شود.وی تأکید کرد: چنانچه مؤدیان در روند  ممکن 
مالیاتی با مشکلی مواجه شدند، موضوع را از طریق مرکز ارتباطات مردمی 

1526 این اداره کل جهت رسیدگی مطرح کنند.

مدیرکل امور مالیاتی فارس مطرح کرد؛ 

  3440 میلیارد ریال استرداد مالیات به فعالان اقتصادی در پنج ماه نخست امسال


